
                                 

Zápis  

z 6. zasedání Zastupitelstva obce Sokolnice, které se konalo ve středu 
13. prosince 2023, v 18.00 h., v aule Základní školy Sokolnice, v obci Sokolnice. 
 
Přítomni 
Dle prezenční listiny je při zahájení přítomno 9 z celkového počtu 15 členů zastupitelstva 
obce, takže zasedání je usnášeníschopné. Paní Jarmila Šustrová, pan Zdeněk Jirgala, pan 
Pavel Šteffan, pan Jiří Zaťko se ze zasedání omluvil. 
 
Zahájení 
V 18.00 hodin přivítal starosta obce Mgr. Libor Beránek všechny přítomné členy 
zastupitelstva obce i občany a zahájil jednání. Oznámil, že zasedání bylo řádně svoláno  
a vyhlášeno, konstatoval, že z celkového počtu 15 je přítomno 9 členů zastupitelstva  
a zasedání je tudíž usnášeníschopné. Dále uvedl, že zápis z minulého jednání byl ověřen a 
nebyly proti němu ze strany ověřovatelů vzneseny námitky. Program jednání obdrželi členové 
ZO v dostatečném časovém předstihu, od 06.12.2023 byl rovněž vyvěšen na úřední desce a na 
elektronické úřední desce.  
 
Navržený program jednání: 

Přivítání a zahájení – starosta obce. 
 
Technický bod: 
a) Určení zapisovatele zasedání – navržena Andrea Hrdličková  

b) Schválení ověřovatelů zápisu – navrženi Marie Fojtů a Alan Faltýnek 

c) Kontrola úkolů 

d) Schválení programu zasedání: 

01. Zrušení komise pro mezinárodní vztahy 
02. Zrušení členství ve Spolku pro obnovu venkova 
03. Rozpočet obce na rok 2024 
04. Sociální fond – směrnice  
05. Určení oddávajících 
06. Prodej části pozemku parc.č. ………….. 
07. OZV o stanovení podmínek a průběhu konání – technoparty 
08. OZV – zákaz konzumace alkoholických nápojů na veřejně přístupném místě 
09. OZV o stanovení podmínek pro pořádání a průběh veřejně přístupných akcí 
10. OZV o místním poplatku z pobytu 
11. OZV o místním poplatku ze psů   
12. OZV – poplatek za odpad    
13. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství   
14. Navýšení odměny členům komise pro Sokolnický zpravodaj 
15. Mimořádná odměna starostovi obce za rok 2023 
16. DPP se členy JSDH 
17. Informativní zprávy 

 
Hlasování je zapsáno ve tvaru: pro/proti/zdržel se 
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Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje předložený program zasedání, zapisovatelem Andreu 
Hrdličkovou a za ověřovatele zápisu Marii Fojtů a Alana Faltýnka. 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí provedenou kontrolu úkolů.  
Hlasování: 9/0/0 
 
1. Zrušení komise pro mezinárodní vztahy 
Předseda kontrolního výboru předložil obci návrh na projednání zrušení komise pro 
mezinárodní vztahy. Ve svém sdělení uvádí, že Komise pro mezinárodní vztahy nevyvíjí 
minimálně poslední 2 roky (2022 a 2023) žádnou činnost, přičemž i před tím byla její činnost 
omezena z důvodu COVIDU. S existencí komise jsou tak spojeny pouze výdaje. 
Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo obce bere na vědomí podnět předsedy kontrolního výboru.  
Zastupitelstvo obce ukládá RO Sokolnice, dle Zákona o obcích v § 102 odst. 2 (Radě obce je 
vyhrazeno zřizovat a zrušovat podle potřeby, komise rady obce, jmenovat a odvolávat z 
funkce jejich předsedy a členy), projednat tento bod na nejbližším zasedání rady obce.  
Hlasování: 9/0/0 
 
2. Zrušení členství ve Spolku pro obnovu venkova 
Předseda kontrolního výboru navrhuje zrušení členství ve Spolku pro obnovu venkova, dle 
jeho sdělení nepřináší žádná pozitiva a s členstvím jsou tak spojeny pouze výdaje. 
P. Faltýnek vznesl dotaz, zda obec platí členství, ale nic z toho neplyne. Starosta odpověděl, 
že členství obci aktuálně nic nepřináší. Dále sdělil, že pokud tento bod bude schválen, dojde 
k úpravě rozpočtu pro rok 2024 - tento bude snížen o částku ve výši 2.000 Kč. 
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce Sokolnice schvaluje zrušení členství obce Sokolnice ve Spolku 
pro obnovu venkova s účinností k 31.12.2023. 
Zastupitelstvo obce ukládá starostovi obce udělat potřebné kroky k ukončení tohoto členství. 
Hlasování: 9/0/0 
 
3. Rozpočet obce na rok 2024 
Návrh rozpočtu byl opakovaně projednán radou obce. Finanční výbor jej projednal dne 
03.12.2023 a doporučil ke schválení. Návrh rozpočtu je zveřejněn na úřední desce Obecního 
úřadu Sokolnice (a na www.sokolnice.cz) od 01.12.2023. 
Rada doporučila zastupitelstvu svěřit radě pravomoc provádět rozpočtová opatření v průběhu 
roku 2024 v plném rozsahu dle § 16 zákona 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, v platném znění. 
Rada taktéž doporučila zastupitelstvu uložit starostovi zabezpečit provedení veškerých 
účetních a finančních operací souvisejících s přijetím dotací a s rozhodnutími orgánů obce v 
období od 13.12.2023 do 31.12.2023 s tím, že příslušná rozpočtová opatření a změny rozpisu 
rozpočtu budou provedeny v měsíci lednu 2024 a budou zapracovány do evidence 
a finančních výkazů za rok 2023. Vzhledem k tomu, že součástí rozpočtu obce je i příspěvek 
zřízeným příspěvkovým organizacím, doporučila rada stanovit závazné využití tohoto 
příspěvku. Rada doporučuje předložené usnesení schválit.  
P. Parma nejprve poděkoval p. účetní a tajemnici obce za komunikaci, která probíhala 
prostřednictvím e-mailu. Dále se dotazoval, zda je v rozpočtu pro příští kalendářní rok 
zahrnuto navýšení odměny pro starosty obce z důvodu schválení nové novely o obcích. 
Starosta odpověděl, že navýšení odměny v rozpočtu je zahrnuto. Když byl rozpočet 
sestavován, vláda ČR teprve jednala o navýšení těchto odměn. Proto do rozpočtu pro rok 
2024 bylo zahrnuto navýšení o 8 %, ale nakonec v naší velikostní kategorii obce došlo 
k navýšení o necelých 11 %. Paní účetní v tomto případě měla v rozpočtu nachystanou 
rezervu, takže by rozpočet neměl být v tomto případě překročen.  Pí účetní sdělila, že by se 
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částka v rozpočtu doplňovala maximálně o 2 %. Starosta odpověděl, že v případě nezbytnosti 
bude rozpočet upraven formou rozpočtového opatření v roce 2024, ale doufá, že 
zakomponovaná částka v rozpočtu zcela pokryje předmětné náklady.    
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje předložený návrh rozpočtu obce Sokolnice na rok 2024 
s úpravou ve výdajové části § 6409 s nížením částky o 2.000 Kč vyrovnáno s položkou 
financování 8115.  
Zastupitelstvo obce schvaluje, aby rada obce prováděla rozpočtová opatření v plném rozsahu 
dle § 16 zákona 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění. 
Zastupitelstvo obce ukládá starostovi obce, aby od 13.12.2023 do 31.12.2023 zabezpečil 
provedení veškerých účetních a finančních operací souvisejících s přijetím dotací 
a s rozhodnutími orgánů obce v období od 13.12.2023 do 31.12.2023 s tím, že příslušná 
rozpočtová opatření a změny rozpisu rozpočtu budou provedeny v měsíci lednu 2024 a budou 
zapracovány do evidence a finančních výkazů za rok 2023.  
Zastupitelstvo obce, v souladu s ustanovením § 12 odst. 2 písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.,  
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění, stanovuje jako závazný 
ukazatel, jímž se má v roce 2024 povinně řídit Rada obce Sokolnice jako výkonný orgán při 
hospodaření podle rozpočtu: v rozpočtu příjmů i výdajů jednotlivé paragrafy dle platné 
rozpočtové skladby. 
Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí příspěvku na provoz Základní školy Sokolnice (dále 
jen ZŠ) z rozpočtu zřizovatele v celkové výši 2.174.000 Kč, který bude ZŠ převeden takto: 
Leden 2024  - 200.000 Kč 
Únor 2024  -  200.000 Kč 
Březen 2024  - 200.000 Kč 
Duben 2024  - 200.000 Kč 
Květen 2024  - 200.000 Kč 
Červen 2024  - 200.000 Kč 
Červenec 2024 - 200.000 Kč 
Srpen 2024  - 200.000 Kč 
Září 2024   - 200.000 Kč 
Říjen 2024   - 200.000 Kč 
Listopad 2024  - 174.000 Kč 
Prosinec 2024  - 0 Kč 
Celkem   - 2.174.000 Kč 
Zastupitelstvo obce stanovuje, že část poskytnutého příspěvku ZŠ ve výši 100.000 Kč je 
účelově vázána pouze na financování kulturních a sportovních akcí pro děti. 
Zastupitelstvo obce stanovuje, že ZŠ je povinna předkládat zřizovateli potřebné podklady ke 
kontrole svého hospodaření v termínech stanovených Radou obce Sokolnice. 
Zastupitelstvo obce ukládá ZŠ předložit zřizovateli účetní závěrku za rok 2023 (obsahující 
zejména rozvahu, výkaz zisku a ztrát, přílohu pro PO) a výkaz P 1-04 za rok 2023 nejpozději 
do 28.02.2024. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá ZŠ vyúčtovat nejpozději do 31.01.2024 účelově vázané 
prostředky, poskytnuté z rozpočtu zřizovatele v roce 2023 a případně nevyčerpanou část vrátit  
do rozpočtu zřizovatele do 18.02.2024. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá ZŠ předložit obci nejpozději do 31.03.2024 podrobný  
a přehledný seznam čerpání poskytnutých příspěvků z rozpočtu obce v roce 2023.  
Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí příspěvku na provoz Mateřské školy Sokolnice (dále 
jen MŠ) z rozpočtu zřizovatele v celkové výši 1.750.000 Kč, který bude MŠ převeden takto: 
Leden 2024  - 200.000 Kč 
Únor 20224  - 200.000 Kč 
Březen 2024  - 200.000 Kč 
Duben 2024  - 200.000 Kč 
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Květen 2024  - 200.000 Kč 
Červen 2024  - 200.000 Kč 
Červenec 2024 - 150.000 Kč 
Srpen 2024  - 100.000 Kč 
Září 2024   - 100.000 Kč 
Říjen 2024   - 100.000 Kč 
Listopad 2024  - 100.000 Kč 
Prosinec 2024  - 0 Kč 
Celkem   - 1.750.000 Kč 
Zastupitelstvo obce stanovuje, že část poskytnutého příspěvku MŠ ve výši 30.000 Kč je 
účelově vázána pouze na financování kulturních a sportovních akcí pro děti. 
Zastupitelstvo obce stanovuje, že MŠ je povinna předkládat zřizovateli potřebné podklady ke 
kontrole svého hospodaření v termínech stanovených Radou obce Sokolnice. 
Zastupitelstvo obce ukládá MŠ předložit zřizovateli účetní závěrku za rok 2023 (obsahující 
zejména rozvahu, výkaz zisku a ztrát, přílohu pro PO) a výkaz P 1-04 za rok 2023 nejpozději 
do 28.02.2024. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá MŠ vyúčtovat nejpozději do 31.01.2024 účelově vázané 
prostředky, poskytnuté z rozpočtu zřizovatele v roce 2023 a případně nevyčerpanou část vrátit  
do rozpočtu zřizovatele do 18.02.2024. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá MŠ předložit obci nejpozději do 31.03.2024 podrobný  
a přehledný seznam čerpání poskytnutých příspěvků z rozpočtu obce v roce 2023.  
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici informovat obě příspěvkové organizace obce  
o rozhodnutí zastupitelstva (prostřednictvím datové schránky) nejpozději do 20.01.2024.  
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici do 10.01.2024 zveřejnit schválený rozpočet  
na obecních internetových stránkách způsobem stanoveným v § 11 zákona č. 250/2000 Sb.  
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů v platném znění. 
Hlasování: 9/0/0 
 
V 18.14 hodin se dostavil p. Luboš král 
V 18.15 hodin se dostavil p. Tomáš Struška 
 
4. Určení oddávajících 
Obci je předloženo doporučení na pověření členů Zastupitelstva obce Sokolnice výkonem 
funkce oddávajícího a schválení jejich účasti na slavnostních obřadech usnesením 
zastupitelstva. 
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce pověřuje, v souladu s ustanovením § 11a odst. 1 písm. a zákona číslo 
301/2000 Sb. zákona o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých souvisejících zákonů 
v platném znění: 
 Mgr. Libora Beránka, starostu obce Sokolnice, 
 Ing. Vladimíra Kotolana, místostarostu obce Sokolnice, 
 Jiřího Macenauera, člena Rady obce Sokolnice, 
 Zdeňka Jirgalu, člena Rady obce Sokolnice, 
 Ing. Jarmilu Šustrovou, členku Rady obce,  
 Marii Fojtů, členku zastupitelstva obce Sokolnice 
jako člena zastupitelstva obce, před nimiž snoubenci projeví vůli, že spolu vstupují  
do manželství. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice současně pověřuje tyto členy zastupitelstva účastí na 
slavnostních obřadech (vítání občánků, setkání jubilantů, přijetí prvňáčků, přijetí 
zahraničních delegací, účast na slavnostních akcích u příležitosti významných událostí státu 
či obce Sokolnice a podobně). 
Hlasování: 11/0/0 
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5. Sociální fond – směrnice  
Zastupitelstvu obce je předložena aktualizovaná úprava směrnice k používání sociálního 
fondu.  
P. Parma vznesl dotaz, zda došlo k úpravě směrnice, jak bylo navrženo prostřednictvím  
e-mailu. Tajemnice odpověděla, že došlo k nápravě sociálního fondu, ale nedopatřením 
nebylo uloženo v materiálech. P. Parma vznesl dotaz, proč není ve směrnici konkrétní výše 
stravenky Tajemnice odpověděla, že toto řeší další směrnice vydávaná starostou. P. Parma 
vznesl dotaz, zda má stravenka náležet po odpracování 3,5h za pracovní den. Tajemnice 
odpověděla, že toto plyne ze zákona. P. Parma navrhl, aby do sociálního fondu bylo doplněno 
stravné v případě, kdy bude zaměstnanec pracovat z domu. Starosta odpověděl, že 
zaměstnanci obce nepracují z domova, ale tento návrh může být doplněn do směrnice.  
V takovém případě - při práci z domu, bude mít zaměstnanec nárok na stravné.          
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje směrnici sociálním fondu, která byla přílohou. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá tajemnici vydat směrnici k používání sociálního fondu.  
Hlasování: 11/0/0 
 
6. Prodej části pozemku parc.č. ………………….. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice na svém 5. zasedání dne 20.09.2023 přerušilo projednávání 
žádosti ……………….., o odkoupení části pozemku parc. č. …………, v katastrálním území 
Sokolnice, o výměře cca 9 m2. Jedná se o část chodníku, která přímo přiléhá k domu na ulici 
……….., na parc. čísle ……., k. ú. Sokolnice. Tento bod byl přerušen do doby právního 
nabytí vlastnictví k nemovitosti na parc. č. …….., k. ú. Sokolnice výpisem z LV, neboť 
žadatel nebyl jejím vlastníkem. V listopadu 2023 obec obdržela zpětvzetí žádosti žadatele.   
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce Sokolnice bere na vědomí zpětvzetí žádosti …………., o odkoupení části 
pozemku na parc. č. …….. v katastrálním území Sokolnice. 
Hlasování: 11/0/0 
 
7. OZV o stanovení podmínek a průběhu konání – technoparty 
Zastupitelstvu obce je předložena k projednání nová OZV číslo 01/2023 o stanovení 
podmínek pro pořádání a průběh akcí typu technoparty a o zabezpečení místních záležitostí 
veřejného pořádku v souvislosti s jejich konáním. Text této OZV je v příloze číslo 1.  
P. Parma vznesl dotaz, zda byly vyhlášky vypracovány přes formulář pro obecně závazné 
vyhlášky. Tajemnice odpověděla, že ano. Vyplněné formuláře zasílá obec na ministerstvo 
vnitra, které vyhlášky kontrolují, připomínkují, či upravují. 
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o stanovení podmínek pro pořádání 
a průběh akcí typu technoparty.   
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neodkladně zveřejnit tuto vyhlášku ve Sbírce zákonů.  
Hlasování 11/0/0 
 
8. OZV – zákaz konzumace alkoholických nápojů na veřejně přístupném místě 
Zastupitelstvu obce je předložena k projednání nová OZV číslo 02/2023 o zákazu konzumace 
alkoholických nápojů na veřejně přístupném místě. Text této OZV je v příloze číslo 2. 
P. Parma sdělil, že mu přijde zvláštní, že v této vyhlášce byla zakázána konzumace 
alkoholických nápojů na veřejnosti, ale užívání psychotropních látek nebylo ve vyhlášce 
zmíněno. Tajemnice odpověděla, že po telefonické konzultaci se zaměstnankyní ministerstva 
vnitra byl zákaz užívání psychotropních látek do vyhlášky obce taktéž přidán.   
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o zákazu konzumace alkoholických 
nápojů na veřejně přístupném místě.  



 6

Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neodkladně zveřejnit tuto vyhlášku ve Sbírce zákonů.  
Hlasování 11/0/0 
 
9. OZV o stanovení podmínek pro pořádání a průběh veřejně přístupných akcí 
Zastupitelstvu obce je předložena k projednání nová OZV číslo 03/2023 o stanovení 
podmínek pro pořádání, průběh a ukončení veřejnosti přístupných sportovních a kulturních 
podniků, včetně tanečních zábav a diskoték a jiných kulturních podniků, vč. tanečních zábav a 
diskoték a jiných kulturních podniků v rozsahu nezbytném k zajištění veřejného pořádku. 
Text této OZV je v příloze číslo 3.  
P. Parma se dotázal, zda je možné, aby v průběhu roku byla přidána, či odebrána kulturní akce 
do této Obecně závazné vyhlášky. Například, když pořadatel nesplní, či poruší podmínky 
konání kulturní akce, tak může obec zareagovat způsobem, že bude odstraněna ze seznamu, 
který nyní schvalujeme. Starosta odpověděl, že existuje takové řešení, je to svým způsobem 
živý dokument, ale každou (nově upravenou vyhlášku) musí tak jako tak schválit 
zastupitelstvo.     
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o stanovení podmínek pro pořádání, 
průběh a ukončení veřejnosti přístupných sportovních a kulturních podniků, včetně tanečních 
zábav a diskoték a jiných kulturních podniků, vč. tanečních zábav a diskoték a jiných 
kulturních podniků v rozsahu nezbytném k zajištění veřejného pořádku. 
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neodkladně zveřejnit tuto vyhlášku ve Sbírce zákonů.  
Hlasování 11/0/0 
 
10. OZV o místním poplatku z pobytu 
Zastupitelstvu obce je předložena k projednání nová OZV číslo 04/2023 o místním poplatku 
z pobytu. Text této OZV je v příloze číslo 4. 
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu.  
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neodkladně zveřejnit tuto vyhlášku ve Sbírce zákonů.  
Hlasování 11/0/0 
 
11. OZV o místním poplatku ze psů  
Zastupitelstvu obce je předložena ke schválení nová OZV číslo 05/2023 o místním poplatku 
ze psů. Text této OZV je v příloze číslo 5.  
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku  
ze psů.   
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neprodleně tuto vyhlášku zveřejnit ve Sbírce zákonů.  
Hlasování 11/0/0 
  
12. OZV – poplatek za odpad    
Zastupitelstvu obce je předložena k projednání nová OZV číslo 06/2023 o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství. Text této OZV je v příloze číslo 6.   
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neodkladně zveřejnit tuto vyhlášku ve Sbírce zákonů.  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství.  
Hlasování 11/0/0 
 
13. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství   
Zastupitelstvu obce je předložena k projednání nová OZV číslo 07/2023 za užívaní veřejného 
prostranství. Text této OZV je v příloze číslo 7.   
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Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku za užívaní veřejného prostranství. 
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici neodkladně zveřejnit tuto vyhlášku ve Sbírce zákonů.  
Hlasování 11/0/0 
 
14. Navýšení odměny členům komise pro Sokolnický zpravodaj 
Zastupitelstvo obce Sokolnice dne 12. října 2022 schválilo měsíční odměny neuvolněným 
členům zastupitelstva.  V nařízení vlády číslo 318/2017 Sb. o výši odměn členů zastupitelstev 
územních samosprávných celků, v platném znění jsou stanoveny maximální výše odměny, 
které nelze překročit. U neuvolněného člena komise je to v současnosti 3.311 Kč, u 
neuvolněného předsedy komise je to v současnosti 3.972 Kč. Zastupitelstvu se nyní navrhuje 
ponechat měsíční odměny ve výši, která byla schválena 12.10.2022 (neuvolněný člen komise 
1.500 Kč měsíčně, neuvolněný předseda komise 2.000 Kč měsíčně) s výjimkou Komise pro 
Sokolnický Zpravodaj, u které se navrhuje měsíční odměny zvýšit.  
Důvodem je dlouhodobě kvalitní výkon této komise. Její činnost je časově velmi náročná, 
členové komise se od začátku volebního období podílejí na zefektivnění spolupráce autorů 
příspěvků, členů komise a zhotovitele (SŠG Brno), Předseda i členové si pravidelně, včasně a 
pečlivé plní povinností, které souvisejí s vydáváním periodika. Náročná je i pravidelná a 
aktivní účast na schůzkách komise a nekonfliktní řešení nedostatků a závad v průběhu 
zpracování každého vydání při spolupráci s občany. 
P. Parma se dotázal, zda paní Šustrová, jako předseda komise pro Sokolnický zpravodaj 
souhlasí s navrhovanou částkou. Starosta odpověděl, že paní Šustrová předložila pouze 
žádost, nikoliv navrhovanou výši odměny. Jestliže navrhne někdo z přítomných vyšší částku, 
nežli je aktuálně navrhnuta, tak o tom můžeme společně hlasovat. P. Parma se dotázal, jak 
často se členové komise pro Sokolnický zpravodaj schází. Místostarosta vysvětlil všem 
přítomným, kolik času a práce vydání Sokolnického zpravodaje zabere. P. Parma odpověděl, 
že je názoru, že si všichni členové této komise zaslouží vyšší odměnu, než jaká byla 
navrhnuta. Ze všech komisí, které v obci máme, jsou nejvíce aktivní a jde za nimi vidět velký 
kus práce. P. Král upozornil, že všechny komise, které v obci máme jsou aktivní, ale u 
některých to není na venek vidět.  
Byl tedy přednesen pozměňovací návrh, aby se členům Sokolnického zpravodaje navýšila 
měsíční odměna o částku 1.000 Kč.  
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce Sokolnice ponechává výši měsíčních odměny neuvolněným členům 
zastupitelstva tak, jak byly schváleny na zasedání ZO Sokolnice dne 12. října 2022 v bodě 8., 
s výjimkou stanovenou dále. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice stanovuje výši měsíční odměny neuvolněným členům 
zastupitelstva, kteří jsou členy Komise pro Sokolnický Zpravodaj takto:   

Předseda Komise pro Sokolnický Zpravodaj 3.500 Kč/měsíčně 
Člen Komise pro Sokolnický Zpravodaj 2.500 Kč/měsíčně 

 
Nová výše měsíční odměny jim náleží od 01.01.2024. 
Zastupitelstvo obce stanoví, že fyzickým osobám, které nejsou členy ZO, bude za výkon člena 
Komise pro Sokolnický Zpravodaj poskytováno peněžité plnění ve stejné výši a termínech jako 
členům komisí, kteří jsou členy ZO. 
Hlasování: 11/0/0 
 
Starosta předal po ukončení tohoto bodu řízení zastupitelstva místostarostovi obce. 
 
Starosta odešel z místnosti v 18.50 hodin 
 
15. Mimořádná odměna starostovi obce za rok 2023 
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Zákon o obcích umožňuje schválit uvolněným členům zastupitelstva mimořádnou odměnu. 
Rada obce navrhuje, na základě podnětů předsedy finančního výboru a dalšího zastupitele, 
schválit starostovi naší obce mimořádnou odměnu ve výši dvojnásobku měsíční odměny. Jako 
důvod je uvedeno splnění mimořádných nebo zvláště významných úkolů obce zejména při 
realizaci oprav a investic obecního majetku, vč. získání dotačních prostředků na jejich 
kofinancování; zejména opravy komunikací na ul. Pod Stráží, přístavba MŠ a ZŠ.   
P. Parma vznesl dotaz, že jaká přesná částka bude starostovi vyplacena vč. odvodu daní. 
Tajemnice vysvětlila, že aktuální platová tabulka je k nalezení na webových stránkách, kde 
každý občan může zjistit výši starostovi odměny. P. Mifek jako předseda finančního výboru 
navrhl schválit odměnu v této výši zejména za opravy komunikací, rekonstrukci ul. Pod 
Stráží, přístavby MŠ a jiné. P. Parma vznesl dotaz, zda i další zaměstnanci obce dostanou 
odměnu. P. Hrdličková odpověděla, že ano, ale ne v takové výši jako starostovi. P. Parma 
podal protinávrh, aby odměna byla schválena ve výši jednonásobku jeho měsíční odměny.  
Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje mimořádnou odměnu Mgr. Liborovi Beránkovi, starostovi obce 
Sokolnice, ve výši jednonásobku jeho měsíční odměny, která mu v průběhu tohoto 
kalendářního roku náležela za výkon jím zastávaných funkcí za měsíc. Důvodem je 
mimořádný úkol obce, na jehož plnění se starosta řádně podílel a za něž lze udělit 
mimořádnou odměnu – konkrétně mimořádné úsilí při realizaci oprav a investic obecního 
majetku, vč. získání dotačních prostředků na jejich kofinancování; zejména opravy 
komunikací na ul. Pod Stráží, přístavba Mateřské školy a Základní školy.   
Hlasování: 1/8/1 
Usnesení nebylo přijato 
Zastupitelstvo obce schvaluje mimořádnou odměnu Mgr. Liborovi Beránkovi, starostovi obce 
Sokolnice, ve výši dvojnásobku jeho měsíční odměny, která mu v průběhu tohoto kalendářního 
roku náležela za výkon jím zastávaných funkcí za měsíc. Důvodem je mimořádný úkol obce, 
na jehož plnění se starosta řádně podílel a za něž lze udělit mimořádnou odměnu – konkrétně 
mimořádné úsilí při realizaci oprav a investic obecního majetku, vč. získání dotačních 
prostředků na jejich kofinancování; zejména opravy komunikací na ul. Pod Stráží, přístavba 
Mateřské školy a Základní školy.   
Zastupitelstvo obce schvaluje, aby výplata mimořádné odměny starostovi obce Sokolnice byla 
vyplacena v nejbližším řádném výplatním termínu. 
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici do 22.12. 2023 informovat o tomto rozhodnutí účetní 
obce Sokolnice. 
Hlasování: 8/0/2  
Starosta obce v tomto bodě nehlasoval. 
Starosta se vrátil v 19.10 hodin a převzal řízení zastupitelstva. 
 
16. DPP se členy – JSDH mimořádné výjezdy 
Zastupitelstvu obce byl předložen návrh na uzavření DPP a vyplacení odměn členů JSDH 
Sokolnice, kteří byli v letošním roce účastni zásahů JSDH Sokolnice a jenž jsou členy ZO.      
P.  Parma se dotázal, zda bude dohoda o provedení práce obsahovat všechny náležitosti, jako 
u všech ostatních členů JSDH obce Sokolnice. Starosta odpověděl, že ano. V případě 
zastupitelů A. Faltýnka a J. Zaťka je nutné, aby uzavření DPP bylo schváleno zastupitelstvem, 
na rozdíl od ostatních členů JSDH, jenž zastupiteli nejsou. V jejich případě DPP schvaluje 
Rada obce. 
P. Faltýnek oznámil Zastupitelstvu obce Sokolnice, že projednávaný bod se týká jeho osoby, a 
proto upozorňuje na tuto skutečnost v souladu s § 83 odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb.  
o obcích, v platném znění. 
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření DPP se členy JSDH Sokolnice p. Alanem Faltýnkem a 
Jiřím Zaťkem. 
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Zastupitelstvo obce schvaluje, aby byla vyplacena výplata těmto členům JSDH v nejbližším 
řádném výplatním termínu. 
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici do 22.12. 2023 informovat o tomto rozhodnutí účetní 
obce Sokolnice. 
Hlasování 10/0/0 
P. Faltýnek v tomto bodě nehlasoval.  
 
17. Informativní zprávy 
Rada obce doporučuje starostovi informovat veřejnost o činnosti rady, zejména: 
 Rekonstrukce ul. Pod Stráží – Starosta prezentoval, že stavba byla řádně ukončena a 

převzata od zhotovitele. V současné době se připravují všechny podklady pro podání 
žádosti o kolaudaci této stavby. Starosta upozornil na skutečnost, že obyvatelé v této 
lokalitě začali parkovat své vozy mimo nově vystavená parkovací stání, hlavně na 
chodnících. Chodník ovšem neslouží k parkování aut, ale pro pěší. Vzhledem k této 
situaci sdělil, že po kolaudaci stavby budou stran obce pořízeny záznamy o parkování 
těchto vozů mimo parkovací místa na chodnících, či v jízdním pruhu a odeslány na 
přestupkové odd. MěÚ Šlapanice k projednání a udělení sankce.  

 Přístavba MŠ a ZŠ – Přístavba MŠ dle vyjádření starosty pokračuje dle stanoveného 
harmonogramu. Celé nové patro bylo postaveno, byla zhotovena střecha a osazena okna. 
Přes vánoční svátky bude stavba přerušena a opětovně se stavební práce zahájí 3. ledna 
příštího roku. Pokračovat se bude elektro instalací, instalací vzduchotechniky a dalších 
rozvodů IS.  
U ZŠ byl vysoutěžen zhotovitel stavby. Stavba ovšem bude zahájena poté, co obec obdrží 
od ITI rozhodnutí o poskytnutí dotace. Z prezentace starosty vyplynulo, že by k tomu 
mohlo dojít v 1. ¼ roku 2024. 

 P. Parma požádal o zodpovězení těchto dotazů: K návrhu změny územního plánu se 
mohou podávat připomínky do 2.1.2024. Jaký bude následně postup včetně časového 
rámce? Starosta – sdělil, že následně tyto připomínky a připomínky DOS budou 
zapracovány do návrhu změny. To by mohlo být v průběhu měsíce února. Následně může 
MěÚ Šlapanice vypsat termín veřejného projednání s veřejností. To musí být zveřejněno 
15 dnů před konáním tohoto projednání po dobu 15 dnů. Tedy více jak měsíc předem. 
Tzn., že jsme někde na přelomu dubna a května.  

 Jak konkrétně bude postupováno ohledně přípravy projektové dokumentace pro železniční 
zastávku, tj. je dohodnuto kdy bude uzavřena smlouva a bude postupováno dle 
harmonogramu uvedeného ve studii proveditelnosti? Starosta – odprezentoval, že v lednu 
příštího roku by Rada obce mohla požádat společnost RTS o součinnost s vyhlášením VŘ 
na projektanta. Na dalším zasedání RO by mohla odsouhlasit tuto CN a uzavřít příkazní 
smlouvu. Poté by při dalším zasedání RO mohla projednat zadávací dokumentaci a návrh 
Smlouvy o dílo. No a na dalším zasedání RO by mohla rozhodnout o výběru projektanta. 
Pakliže jdou zasedání Rady obce po 14 denních intervalech, je možné se dopočítat, že by 
to mohlo být někdy na přelomu února a března, ale to pouze v situaci, kdy nenastanou 
žádné komplikace ve výše popsaném procesu.  

 Podařilo se zjistit, zda je železniční zastávka v souladu s územním plánem? Starosta - 
Soulad s ÚP jsem prověřoval. Neshledal jsem plánovanou stavbu v rozporu s ÚP. 
Nicméně ke konzultaci nedošlo a můžeme tak učinit ještě před vysoutěžením projektanta. 

 Jaký je aktuálně zůstatek na účtu fondu financování a obnovy vodohospodářského 
majetku? Starosta – aktuální zůstatek je něco více jak 7 mil. Korun. Nicméně za rok 2023 
není odsouhlasený, neboť čekáme na posouzení, zda by částka nemohla být ponížena 
poměrnou částí nákladů, které jsme investovali do kanalizace na Mlýnisku. 

 
 
 Kdy bude pracovní jednání zastupitelů ohledně připojení na ČOV Modřice se zástupci 

VAS?  Starosta – toto jednání mělo proběhnout v měsíci prosinci. Ředitel VAS Ing. Vavro 
chtěl schůzku zorganizovat pro obce Sokolnice, Telnici a Otmarov. Vzhledem k tomu, že 
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byl poměrnou část měsíce v pracovní neschopnosti, tato schůzka se bude realizovat 
nejspíše v lednu 2024. V tomto směru čekáme především na podnět společnosti VAS.  

 Prosím o vysvětlení bodu 12 ze zasedání rady obce z 13.11.2023. Jde o pokyn pro 
školskou radu k zajištění podkladů pro provedení evaluace ZŠ Sokolnice. Jaké podklady 
má školská rada zajistit a kdo bude provádět evaluaci? Starosta – RO schválila na svém 
posledním zasedání evaluaci naší ZŠ prostřednictvím společnosti SCIO. Tato společnost 
by do konce měsíce února měla předat vedení obce požadovanou zprávu, se kterou budou 
následně obeznámeni i ostatní zastupitelé, popř. občané naší obce.  
 

Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce Sokolnice bere na vědomí informativní zprávy. 
Hlasování: 11/0/0 
 
 
 
Starosta obce poděkoval všem přítomným a zasedání zastupitelstva v 19.30 h ukončil.  

 
Zápis vyhotovila dne 18. 12. 2023 Andrea Hrdličková 
 
 
 
 
Zapisovatel: Andrea Hrdličková, v.r.  
 
 
 
Ověřovatel zápisu: Marie Fojtů, v.r.  
 
 
 
Ověřovatel zápisu: Alan Faltýnek, v.r.  
 
 
 
Starosta obce: Libor Beránek, v.r.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


